

**ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូលីវីយេ
អភិបូជានិក្ខណៈអំពីបរិស្ថាននៅចំការភ្នំខៀវ
ថ្ងៃទី១៥ មករា ២០១៧**

អត្ថបទទី១៖ អស ៤៩,៣.៥-៦
អត្ថបទទី២៖ ១ករ ១,១-៣
ដំណឹងល្អ៖ យហា ១,២៩-៣៤

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

នៅថ្ងៃនេះ ដែលយើងបានគិតរួមគ្នាអំពីផលប្រយោជន៍នៃបរិស្ថានផែនដីរបស់យើង យើងបានយល់ថា ពិតមែនជាព្រះជាម្ចាស់ដែលបានបង្កើតអ្វីៗទាំងអស់។ នៅថ្ងៃនេះ យើងបានស្តាប់សន្តប្បវត្តន៍ដែលមានប្រសាសន៍ថា “សូមព្រះជាម្ចាស់ជាព្រះបិតារបស់យើង និងព្រះអម្ចាស់យេស៊ូ គ្រីស្តប្រណីសន្តោស និងប្រទានសេចក្តីសុខសាន្តដល់បងប្អូន”។ ខ្ញុំជឿថាជូនពរនេះ ជាពាក្យជូនពរមួយដែលយើងចង់ស្តាប់រៀងៗខ្លួន គឺទទួលបានព្រះយេស៊ូគ្រីស្តការប្រណីសន្តោស និងជាពិសេសទទួលបានសេចក្តីសុខសាន្ត ។

នៅពេលដែលយើងនិយាយពីបរិស្ថាន ដែលជាមាតារបស់យើង អំពីពិភពលោកដែលជាមាតារបស់យើង យើងយល់ថាប្រសិនបើយើងចង់រកសេចក្តីសុខសាន្តនៅក្នុងជីវិតយើង យើងត្រូវធ្វើដូចម្តេចដើម្បីដើរតាមព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះយេស៊ូ ដែលណែនាំឲ្យយើងរកឃើញសេចក្តីសុខសាន្តនោះ ដោយសារព្រះយេស៊ូជាសេចក្តីសុខសាន្ត ដោយសារព្រះយេស៊ូយាងមកណែនាំឲ្យមនុស្សយើងមានសេចក្តីសុខសាន្ត និងសេចក្តីសុខសាន្តនេះជាក្តីសង្ឃឹមរបស់យើងពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ ។

រាល់ដងពេលយើងចូលអភិបូជា មុនយើងចែកនំព្រះកាយដល់បងប្អូន ដែលទទួលបានពិធីជ្រមុជទឹករួចហើយ យើងចែកសញ្ញានៃសេចក្តីសុខរវាងគ្នានឹងគ្នា។ នេះជាឱកាសមួយ ដើម្បីអោយយើងនឹងឃើញពេលចូលអភិបូជា ព្រះយេស៊ូគង់នៅជាមួយយើង និងព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើងទទួលបានសេចក្តីសុខសាន្តនេះ។ ប៉ុន្តែសេចក្តីសុខសាន្តនេះ យើងមិនទុកសម្រាប់យើង ពេលអភិបូជាយើងជូនពរគ្នាទៅវិញទៅមកដល់អ្នកជិតខាង យើងសំពះដៃយ៉ាងស្អាត យើងថា “សេចក្តីសុខសាន្តសេចក្តីសុខសាន្ត” ជូនកាលយើងធ្វើល្អ ជូនកាលយើងធ្វើល្បឿន ជូនកាលយើងអត់សូវចាប់អារម្មណ៍ ប៉ុន្តែតាមការពិតសេចក្តីសុខសាន្តដែលយើងទទួលបាននៅពេលដែលយើងអភិបូជា ជារៀងរាល់ដង ជាសេចក្តីសុខសាន្តមួយដែលយើងត្រូវចែកជាមួយបងប្អូនឯទៀតៗ ដោយសារនៅពេលដែលខ្ញុំឲ្យព្រះពររបៀបខ្ញុំនិយាយថា សូមអស់បងប្អូនអញ្ជើញឲ្យបានសុខសាន្ត។ ដូច្នោះតាមពិតសេចក្តីសុខសាន្តនៅក្នុងអភិបូជាចាប់ផ្តើមពីដើម ជាពិសេសពេលលោកអភិបាលថ្វាយអភិបូជាដោយសារលោកអភិបាលមិននិយាយថា សូមព្រះអម្ចាស់គង់ជាមួយបងប្អូន តែលោកអភិបាលថា សូមសេចក្តីសុខសាន្តរបស់ព្រះអម្ចាស់គង់ជាមួយបងប្អូន។ ដូច្នោះប្រសិនបើយើងនឹកឃើញ អភិ

បូជា ជាពេលវេលាមួយដើម្បីទទួលសេចក្តីសុខសាន្ត ពាក្យដំបូងដើម្បីស្វាគមន៍សូមសេចក្តីសាន្ត
របស់ព្រះអម្ចាស់គង់ជាមួយបងប្អូន រហូតដល់យើងចែកគ្នាទៅវិញទៅមក សេចក្តីសុខសាន្តនេះ
ដោយបង្ហាញសញ្ញានៃសេចក្តីសុខរវាងគ្នានឹងគ្នា និងពាក្យចុងក្រោយបំផុតយើងសុំអោយបងប្អូន
អញ្ជើញដោយសុខសាន្ត។ សេចក្តីសុខសាន្តនេះ ដើម្បីចែករំលែកជាមួយបងប្អូនទៀតៗ ដូច
លោកយ៉ូហានបាទីស្ទ យើងបានស្តាប់អត្ថបទអំបាញ់មិញ លោកយ៉ូហានបាទីស្ទដែលជាគំរូនៅក្នុង
ការងារធម្មជាតិ ដោយសារគាត់ញ៉ាំតែទឹកឃ្មុំ និងរស់នៅជារបៀបសាមញ្ញដល់កំពូល លោក
និយាយថា ខ្ញុំឃើញដូច្នោះមែនហើយ ខ្ញុំសុំបញ្ជាក់ថា លោកនេះពិតជាព្រះបុត្រារបស់ព្រះជាម្ចាស់
មែន ដែលណែនាំអោយយើងទទួលសេចក្តីសុខសាន្តមែន។ ហេតុនេះហើយយើងទាំងអស់គ្នា នៅ
ពេលដែលយើងចេញពីអភិបូជា យើងពោរពេញដោយសេចក្តីស្រឡាញ់ និងសេចក្តីសុខសាន្ត
ទទួលពីព្រះយេស៊ូ។ យើងមានតួនាទីមួយ គឺចែកសេចក្តីសុខសាន្តនេះដល់បងប្អូនទៀតៗ ដូច
លោកយ៉ូហានបាទីស្ទ នៅពេលគាត់ឃើញព្រះយេស៊ូ នៅក្នុងចំណោមប្រជាជនដែលមកទទួលពិធី
ជ្រមុជទឹក គាត់ដឹងភ្លាមនេះជាបុត្រារបស់ព្រះជាម្ចាស់។ គាត់ដឹងភ្លាម ដោយសារគាត់ឃើញសញ្ញា
មួយ គឺសត្វព្រាបជាសញ្ញានៃសេចក្តីសុខសាន្ត។ ព្រាបជាសញ្ញានៃសេចក្តីសុខសាន្ត ដោយសារពី
ដើមមានសំពៅធំមួយ សម័យលោកណូអេលដែលថ្ងៃនោះមានទឹកជំនន់លើពិភពលោកទាំងមូល
ដោយសារមនុស្សយើងមានអំពើបាបច្រើនពេក។ ព្រះជាម្ចាស់ថា ឥលូវនេះយើងប្រមូលសត្វមួយ
គូៗ ដាក់នៅលើសំពៅធំនេះដើម្បីសង្គ្រោះគ្រប់សត្វ គ្រប់មនុស្ស និងលោកណូអេល ទៅពិនិត្យ
មើលទឹកជំនន់ហើយ លោកណូអេលបានយកសត្វព្រាបមួយ ហើយសត្វព្រាបនោះហើរគ្រប់ទី
កន្លែង ហើយបាននាំមកវិញជាមួយមែកឈើតូចមួយនៅក្នុងមាត់ ដែលជាសញ្ញាមួយបង្ហាញថាមែក
នេះបង្ហាញថាជាសេចក្តីសុខសាន្ត ដោយសាររាំងហើយ ដូច្នោះដើមឈើចាប់ផ្តើមដុះឡើងវិញ។
ដើមនេះ គឺដើមអូលីវីយ៉េ គឺដើមនៃសេចក្តីសុខសាន្ត។ ដោយសារដើមអូលីវីយ៉េ តាមប្រពៃណីជា
ដើមដែលបង្ហាញនៃសេចក្តីសុខសាន្ត និងសត្វព្រាបជាសញ្ញាសំគាល់នៃសេចក្តីសុខសាន្ត។

ដូច្នោះនៅពេលលោកយ៉ូហានបាទីស្ទ បានឃើញព្រះយេស៊ូកំពុងទទួលពិធីជ្រមុជទឹកគាត់
ឃើញសញ្ញាមួយយ៉ាងពិសេសគឺព្រាបស។ ព្រាបស ជាសញ្ញាសំគាល់នេះជាបុត្រារបស់ព្រះជា
ម្ចាស់ ដែលណែនាំឲ្យមនុស្សលោកទទួលសេចក្តីសុខសាន្ត។ ដូច្នោះនៅថ្ងៃនេះ ដែលយើងរួបរួមគ្នា
យើងដឹងថាជីវិតរបស់យើង ជាជីវិតដែលបង្ហាញព្រះគ្រីស្ទ ដើម្បីឲ្យយើងណែនាំអ្នកដទៃទទួលសេច
ក្តីសុខសាន្តដូចយើង ទទួលសេចក្តីសុខសាន្តនៅពេលចូលអធិដ្ឋានម្តងៗ ជាពិសេសដោយនឹក
ឃើញនូវអ្វីដែលយើងបានស្តាប់នៅក្នុងអត្ថបទទីមួយ “ព្រះជាម្ចាស់ចាត់ទុកខ្ញុំជាមនុស្សថ្លៃថ្នូរ ហើយ
ព្រះរបស់ខ្ញុំពិតជាកំលាំងរបស់ខ្ញុំមែន។ ខ្ញុំមិនមែនជាអ្នកបម្រើ ប៉ុន្តែខ្ញុំធ្វើជាពន្លឺបំភ្លឺប្រជាជាតិទាំង
ឡាយនៅលើផែនដីនេះ។” ដូច្នោះជាតួនាទីដែលយើងទទួល ថ្ងៃខ្ញុំសប្បាយចិត្តដោយសារយើងជឿ

ថា ព្រះសហគមន៍កាតូលិក តាមរយៈគណៈកម្មការបេសកកម្មប្រកាសដំណឹងល្អ របស់សាលាយ៉ូស្ទីន នេះគឺជាគណៈកម្មការមួយដែលនៅក្នុងសិក្ខាសិលាមួយ ដើម្បីអនុវត្តន៍ព្រះបន្ទូលរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ធ្វើជាពន្លឺបំភ្លឺប្រជាជាតិទាំងឡាយ។ ថ្ងៃនេះដែលយើងមានមេភូមិច្រើនដែលចូលរួម ដែលមានបងប្អូន ដែលជាតំណាងព្រះសហគមន៍នីមួយៗនៅក្នុងខេត្តតាកែវ។ យើងបានបំពេញតួនាទីរបស់យើងធ្វើជាពន្លឺបំភ្លឺប្រជាជាតិទាំងឡាយ។ អំពីធម្មជាតិ អំពីការថែរក្សាទ្រព្យសម្បត្តិ ដែលយើងបានទទួលពីព្រះជាម្ចាស់ ជារបៀបមួយដើម្បីសម្តែងសេចក្តីស្រឡាញ់ និងសេចក្តីសុខសាន្តដល់បងប្អូនឯទៀតៗ។ ដោយសារខ្ញុំជឿថាថ្ងៃនេះ បងប្អូនទាំងអស់គ្នាបានទទួលសេចក្តីសុខ ពេលយើងចែកអំបោស ពេលយើងចែកស្ករគ្រាប់ធម្មជាតិ ពេលយើងដាំដើមឈើ ទាំងអស់គ្នាសប្បាយចិត្តសប្បាយចិត្ត ដោយសារពេញមួយថ្ងៃបានទទួលនូវពន្លឺ បានទទួលសេចក្តីសុខ ភេតភាព បានហូបបាយរួមគ្នា បានទទួលចំណេះដឹងខ្លះ នឹងជាពិសេសបានទទួលកំលាំងដើម្បីទៅតាមភូមិរៀងៗខ្លួន ធ្វើដូចម្តេចដើម្បីអប់រំប្រជាជនតៗគ្នា ពីទ្រព្យសម្បត្តិដែលយើងទទួលពីព្រះជាម្ចាស់ និងបន្តថែរក្សាសម្រាប់កូនៗរបស់ខ្ញុំ និងសម្រាប់ជីវិតរបស់ខ្ញុំ។ ដើម្បីអោយយើងរួមគ្នា មានកំលាំងដោយសារព្រះជាម្ចាស់ជាកំលាំងរបស់ខ្ញុំពិតមែន។ អាមែន!